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Аб’явА
•	 Каб	атрымліваць	кожны	ну-

мар	газеты	«Гасцінец»	паведаміце	
рэдакцыі	 аб	 гэтым	 –	 зрабіце	 бес-
платную	падпіску.

•	 Рэдакцыя	“Гасцінец”	змяш-
чае	бясплатныя	абвесткі	чытачоў	
выдання.	 Дзеля	 размяшчэння	
абвесткі	запоўніце	купон	або	патэ-
лефануйце	ў	рэдакцыю.

•	 Калі	 парушаны	 вашы	 пра-
вы	 спажыўца,	 працаўніка,	то	 даем	
эфектыўныя	 парады	 па	 абаро-
не	 права	 і	 пошуку	 бясплатных	
юрыстаў.	 Звяртайцеся	 на	 адрас:	
Гарадок,	 вул.	 Галіцкага	 д.16	 кв.2	
ў	 кожны	 аўторак	 і	 чацвер	 з	 16	
да	 18,	 або	 на	 тэлефоны	 газеты	
«Гасцінец».

•	 Жадаючыя	 атрымаць	
у	 карыстанне	 беларускія	 кнігі,	
часопісы	або	іх	набыць	звяртайце-
ся	на	адрас:	Гарадок,	вул.	Галіцкага	
д.16	кв.2	ў	кожны	аўторак	і	чацвер	з	
16	да	18,	або	на	тэлефоны	газеты	
«Гасцінец»

•	 Рэдакцыя	 запрашае	
да	 супрацоўніцтва	 неабыяка-
вых	 грамадзян.	 Вашы	 навіны,	
паведамленні	–	нашая	падзяка.	Сло-
вам,	сувенірам.

Інфармацыйная культурна-грамадская газета Гарадоччыны 
Цытата нумара:

Дзе існуе тыран, там 
не проста кепская 
дзяржава, там наогул не 
існуе ніякай дзяржавы.

Марк Цыцэрон, 
рымскі палітык.

Ня бойся!

http://haradok.belarda.org - сайт твайго ГАРАДКА 

Здзекі з актывіста Аляксандра Жыткевіча 
працягваюцца --пацярпелы ад рэпрэсіўнай 
сістэмы  актывіст зноў не мае працы.

Кіраўнік Гарадоцкага лясгаса М. Заікін 
не прыняў на працу асуджанага актывіста 
Аляксандра Жыткевіча, пасля заканчэння 
выпрабавальнага тэрміна.

Аляксандр Жыткевіч быў асуджаны ў 
маі гэтага году па палітычна матываванаму 
рашэнню Гарадоцкага суда за быццам бы 
атрыманне  незаконнага ўзнагароджання 
пад час працы зубным фельдшарам 
Бычыхінскай амбулаторыі. 

Пасля вынясеня прыгавору маладога 
спецыяліста звольнілі з працы і на працягу 
амаль чатырох месяцаў не бралі на працу  
ні пастухом,  ні жывёлаводам пры наяўнасці 
амаль 70 вакансій ў арганізацыях раёна. 
Пад час гэтых здзкаў Жыткевіч правёў 
пяцідзённую галадоўку пратэсту супраць 
пераследу мясцовых уладаў. Толькі напры-
канцы верасня актывіста  ўзялі разнарабо-
чым у Гарадоцкі лясгас на выпрабавальны 
двухмесячны тэрмін. Гэтыя два месяцы 
Аляксандр адпрацаваў дабрасумлення не 
маючы ніякіх заўваг ад кіраўніцтва. Але 23 
лістапада, калі закончыўся выпрабавальны 
тэрмін дырэктар лясгасу Заікін, ня іначай як 
па загаду пэўных службаў, адмовіў Аляксан-
дру Жыткевічу ў яго канстытуцыйным пра-
ве на працу.

У аддзеле занятасці асуджанаму актывісту 
не прапанавалі ніякай працы, пазбаўляючы 
яго магчымасці зарабіць на жыццё. Зараз 
Аляксандр вымушаны звяртацца ў розныя 
інстанцыі, кааб знайсці выйсці з пасткі, 
якую яму стварылі Гарадоцкія ўлады. Так-
сама актывіст просіць дапамагчы добрых 
людзей ў пошуках працы, знаходжанні 
сродкаў існавання. З актывістам магчыма 
звязацца па тэл. +375259335384. Сябры 
праваабарончай арганізацыі «Рух за Сва-
боду» арганізоўваюць збор прадуктаў для 
падтрымкі актывіста  і заклікаюць добрых 
людзей дапамагчы пацярпеламу ад пе-
раследа рэжыма. Да арганізатараў збору  
магчыма звяртацца па тэлефонах: МТС – 
6969347, Вэлкам  -- 6723842, 3801375.

Л. Гаравы.

КРАІНА вЕЛАСІПЕДЫСТАЎ
Вандроўкі дараць новыя ўяўленні аб  

краіне наведвання. Да апошняй вандроўкі 
Нідэрланды ўяўляліся краінай цюльпанаў і 
футбола, краінай каналаў і полдэраў  -- зям-
лёй адваяванай у мора. Але тыднёвае  зна-
ходжанне ў краіне цюльпанаў змяніла аб ёй 
ўяўленне.

З самых першых крокаў па зямлі 
Нідэрландаў пачало фармавацца новае 
ўяўленне аб краіне Ван Гога і Рэмбран-
та. Ля самых дзвярэй гатэля  дарожка для 
веласіпедыстаў, па якой няспынна яны 
рухаліся. І так па ўсёй краіне – тдарога для 
машын,  дарога для веласіпедыстаў. Быў у 
Гаазе і Амстэрдаме, Ваасаары і Альпендор-
не, Ротэрдаме і Дэльф

е і ў кожным горадзе аднолькавыя карціна  
-- веласіпедысты прыярытэтныя гаспадары 
дарог. На іх цэлы класс  у Ваасаары выязжаў 
на экскурсію па мястэчку. На веласіпедзе  
прыехаў на першую сустрэчу пасля вяртан-
ня з Кітая  дырэктар прымаючай арганізацыі 
65 гадовы Пітэр Кніп.  Наш трэнер Хэнк ва 
ўзросце каля 70 гадоў плануе правесці уэ-
кэнд у веласіпеднай вандроўцы па краіне, 
заехаўшы у госці да цёшчы.

Сказаць, што ў Нідэрландах культ 
веласіпедыстаў гэта значыць амаль нічога 
не сказаць. Гэта трэба убачыць, гэта трэ-
ба адчуць. Трэба убачыць сотні, тысячы 
веласіпедаў прыпаркаваных ля вакзалаў. 
Трэба ўбачыць  паўсюдна дзеючыя пункты 
пракату веласіпедаў. Трэба адчуць павагу 
галандцаў да веласіпедыстаў, да здаро-
вага ладу жыцця які нясе веласіпед. Мой 
сябар Алесь заявіў: «Усё, набываю шчэ два 
веласіпеда і сям’ёй вандруем па ваколіцах 
Бабруйска, а потым і па краіне».

Часам галандцы  жартуюць: «Спазніўся на 
працу – затрымаўся ў веласіпеднай корке». 
Але больш манеўраны сродак транспарту 
дазваляе хутчэй перамяшчацца па краіне, 
дзе мала месца для дарог. 

У  Галандыі зямлі ў пяць разоў менш 
чым на Беларусі, а пражывае ужо каля 17 

мільёнаў чалавек. І таму 
самыя ашчадныя адносіны 
для зямлі. Зямлю галандцы 
адваёўваюць у мора. Полдэр 
– зямля адваяваная ў мора. 
За дваццатае стагодзе яны 
стварылі  сваю 12 правінцыю 
на полдэры, адваяваўшы 
па праекту інжэнера Лілля 
каля 12 тысяч квадратных 
кіламетраў у мора.  Новай 
правінцыі Фальфор адвед-
зена роля новай плантацыі 
для цюльпанаў. Бо цюльпа-
навыя плантацыі ля буйных 
гарадоў зараз аддаюцца 
пад  будаўніцтва жылля,  А 
іх уласнікам  выплачваецца 
рынкавая цана за зямлю і 
даецца магчымасць працяг-
нуць справу ў новай правінрцыі, адваява-
най у мора.

Галандыя краіна ў асноўным 4-5 пмавяр-
ховай забудовы. Толькі Ратэрдам вылуча-
ецца сучаснымі хмарачосамі пры наяўнасці 
старажытнай архітэктуры. Пры наяўнасці 
вялікай колькасці шматпавярховак у краіне 
дзейнічая праграма па іх рэгенерацыі. Так 
у м ікрараёне Вэст Амстэрдама, дзе пра-
жывае каля 55% эмігранты, да 2030 года 
дзейнічае праграма па аднаўленню 15 тыц-
сяч шматпавярховікаў. 

Дадзены план, як  іншыя планы развіцця 
горада ўлады абавязкова абмяркоўваюць 
з грамадзяна на спецыяльных сходах, куды 
праз папштоўкі запрашаюць усіх грамадзян 
мікрараёна. Улады лічаць неабходным маты-
ваваць грамадзян да ўдзелу  ў кіраванні го-
радам, мікрараёнам. Жыхары мікрараёнаў 
ствараюць ініцыятўныя камітэты, якія 
фінансуюцца з бюджэта. Пры гэтым няма 
ніякіх нормаў  аб колькасці ўдзельнікаў 
сходаў аб стварэнні камітэтаў. Хто жадае 
праявіць ініцыятыву, той і падтрымліваецца 
дзяржавай. 

На Беларусі ж дзейнічаюць нормы, 
якія кансервуюць пасіўнасць грамадства, 
падаўляюць ініцыятыву. І кіруючай вертыкалі 
гэта да спадобы.

Галандцы вядуць здаровы лад жыцця.  Бу-
дуюць і жывуць ва ўтульнай краіне. Краіне 
дзе захавана экалогія, дзе грамадзян заах-
вочваюць да ініцыятыў, дзе загазованным  
машынам кажуць ўсё гучней «не!» і больш 
актыўна круцяць педалі веласіпеда.

Леанід Гаравы.

Сябры «Руху за Сва-
боду»  арганізуюць  
збор прадуктаў 
для пацярпелага 
актывіс та

“Гасцінец” ў Інтэрнэце
Шаноўны чытач! Раней чым з паштовай 

скрыні вы можаце чытаць нашу газету  ў 
Інтэрнэце. Газета размешчана на сайце 
http://haradok.belarda.org/  і яе магчы-
ма спампаваць у раздзеле “Незалежныя 
выданні” на старонцы “Гасцінец”.

вынікі апошняга апытання 
на сайце http://haradok.belarda.org/
Чаму бюджэтнікі ўбіраюць лён ў 
холад?
Вучаць любіць кіраўніка краіны ...... 6%
Неабходна для гаспадарак ............. 17%
Выхоўваюць паслухмянства ........... 11%
Трэба зняважаць падначаленых ....22%
Прывучаюць да прыгону ................. 44% 

Падведзены вынікі ПРацы 
Работнікаў аграпрамысловага комплек-

су Гарадоччыны.
Работнікі сельскай гаспадаркі раёна 

зрабілі крок наперад у сваім развіцці. 
Пры наяўнасці малаўрадлівай зямлі з не-
высокай кадастравай ацэнкай працаўнікі 
аграпрамысловага комплекса раёна 
выйшлі на другое месца ў вобласці па 
вытворчасці зерня на 1 бала-гектар воры-
ва, атрымліваючы з гектара 142 кг зерня. 
Пры гэтым найбольшай прадукцыйнасці 
дасягнулі ў Гарадоцкім прафесійна-
тэхнічным коледжы – 209 кг, ААТ “Гарадоцкі 
льнозавод” – 159 кг, і ў “Паўночным” – 153 
кг.

Найлепшай ураджайнасці дасягнулі ў 
“Паўночным” – звыш 40 ц/га, а таксама ў 

Гарадоцкім прафесійна-тэхнічным колед-
жы – 38,3 ц/га, ААТ “Гарадоцкі льнозавод” 
– 34,1 ц/га. Сярод камбайнёраў  9 чалавек 
намалацілі больш тысячы тон збожжа, 
большасць з іх працуе ў самай буйной га-
спадарцы раёна ААТ “Гарадоцкі РАПЗ”.

Працаўнікі малочных ферм Гарадоччы-
ны таксама крочылі наперад, давёўшы 
надоі ад каровы да 3530 кг за дзесяць 
месяцаў гэтага году, пры чым у філіяле 
Віраўлянскага ЗП “Дзецкасельскі – Га-
радок” надоі склалі 4127 кг, а ў падсоб-
най гаспадарцы “Чыгуначнік” – 4095 кг. 
Лепшы вынік сярод даярак у Т. Бураўка з 
філіяла “Віраўлянскі”, якая пераадолела 
пяцітысячный рубеж.

Л. Аляксандраў.

СуСтРэць “калядную зоРку”
Запрашае ў другі раз  Гарадоцкі Дом 

рамёстваў і фальклору
Для жыхароў Гарадоччыны прапануецца 

ўдзел у конкурсе вырабаў разнастайнай 
каляднай прадукцыі: каляднага павука з 
саломы, калядных падарункаў, паштовак, 
калядных кампазіцый, малюнкаў і лепшых 
ёлачных упрыгожванняў.

Удзельнікаў конкурса і пераможцаў 
чакаюць прызы, памятныя дыпломы ад 
аддзелаў райвыканкама і раённага Дома 
рамёстваў і фальклору.

Жадаючы могуць падаваць заяўку ў Дом 
рамёстваў да 5 студзеня 2010 году і па тэ-
лефоне 41255.

Л. Антонаў.

Пачалі дзейнічаць у краме “Калінка” Гарадка з 
27 лістапада

Сусветная практыка навагодніх зніжак набірае 
хаду і на Гарадоччыне. Ва ўмовах крызісу для 
павялічэння тавараабароту, пазбаўлення ад 
вялікіх запасаў тавараў прадаўцы і на Беларусі  
ўсё часцей прыбягаюць да ўвядзення зніжак 
на рэалізуемую прадукцыю. І калі  ў сістэме 
райспажыўсаюза па лету дзейнічала сістэма 
зніжак на 5-15%, то ў прыватнай краме “Калінка” 
ля цэнтральнай аптэкі гаспадары ўвялі зніжкі на 
20% ад кошту тавара. Адзенне якое раней, на-
прыклад, каштавала 250 тысяч, зараз  каштуе 
200 тысяч – на 50 тысяч меней.

Дадзеная сістэма пачала працаваць адразу і 
за першыя тры дні  гандлю рапрадаана амаль 
палова адзення, выстаўленага са зніжкай. 
Пакупнікоў у краму запрашае каляровая рэкла-
ма ля дзвярэй крамы “Навагоднія знішкі на ад-
зенне”. І рэклама сапраўды дзейнічае.

Л. Антонаў.

Першыя 
навагоднія зніжкі 
на адзенне

На здымку: веласіпеды ля чыгуначнага вакзала Гаагі.
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ПРЫВАТНЫЯ 
АБВЕСТКI

Працоўная група Адміністрацыі 
прэзідэнта беларусі 10-11 
лістапада без папярэджання пра-
вяла рэйдавую праверку пра-
цы выканаўчых і распарадчых 
органаў улады ў віцебску па 
выкананні патрабаванняў дырэк-
тывы № 2 «Аб мерах па наступнай 
дэбюракратызацыі дзяржаўнага 
апарата».

“Цукровая” хвароба атакуе
У свеце і на Гарадоччыне павялічваецца 

колькасць захворванняў на цукровы дыябет.
14 лістапада ў свеце адзначаецца Сусветны 

дзень дыябета. Сусветная федырацыя дыябета 
адзначае, што да 2025 году колькасць хворых 
на дыябет павялічыцца з цяперашніх 260 млн. 
да 380 млн. – амаль на 50%. І барацьба з дыя-
бетам патрабуе значных намаганняў медыкаў 
усіх краін.

На Гарадоччыне зарэгістравана зараз 483 
чалавека з цукровым дыябетам, з якіх трое 
дзетак. Пры гэтым у 2009 годзе на ўлік узя-
та яшчэ 69 пацыентаў.  Асноўная колькасць 
пацыентаў належыць да тыпу СД-2 – 448, калі 
ўзровень інсуліна ў крыві можа быць дастатко-
вым, але дыябет развіваецца паступова і амаль 
незаўважна са сваімі прыкметамі – з’яўленне 
смагі, сухасці ў роце, прагрэсіруючым змян-
шэннем вагі, што можа прывесці да дыябе-
тычнай гіперглікамічнай коме. Пацыентаў 

з тыпам захворвання СД-1 – 35. Пры гэтым 
тыпу ў арганізме не выпрацоўваецца інсулін 
і асноўнае лячэнне – пастаянны яго ўвод у 
арганізм, які ажыццяўляецца ў краіне бясплат-
на.

Асноўнай групай рызыкі да дыябета 
з’яўляюцца  грамадзяне  ва ўзросце звыш 40 
гадоў, з залішняй вагой, зменшанай фізічнай 
актыўнасці, з наяўнасцю хранічных стрэсаў, 
празмерным ужываннем алкаголю. Хвароба 
выяўляецца па наяўнасці павялічанай дозы 
цукра ў крыві. І таму сістэматычна трэба зда-
ваць аналізы на цукр, які дазволіць сваечасова 
выявіць захворванне.

Лячэнне цукровага дыябета тыпу СД-2 па-
трабуе ад чалавека змены ладу жыцця – зда-
ровага харчавання, павялічэння фізічнай 
актыўнасці, змяншэння залішняй вагі цела. 
Але гэта трэба, бо жыццё даецца адзін раз.

Л. Аляксандраў.

здзіЧэлыя СаБакі  
атак уюць аЎ тавакзал

Адстойвай  права на якасць
Набыццё харчовых тавараў на мяс-

цовым рынку часам не задавальняе 
пакупнікоў сваёй якасцю.

Дзеючая лабараторыя ветэрынарна-
санітарнай экспертызы на рынку Га-
радка  штодзён кантралюе якасць 
прадукцыі, рэалізуемай прыватнікамі 
на рынку. Экспертыза ажыццяўляецца 
пры наяўнасці у прыватніка даведкі ад 
сельвыканкама або ад райвыканкама 
аб паходжанні  прадукцыі, а таксама 

даведкі аб праходжанні флюаграфіі.
Кошт экспертызы вагаецца ад 820 

рублёў да 25 тысяч. Пры гэтым бясплат-
на і ананімны робіцца аналіз мяса дзікіх 
жывёл на наяўнасць захворвання на 
трыханілёз.

У бягучым годзе праведзена больш 
шасці тысяч экспертыз, у тым ліку 1121 
лабараторнае даследаванне. У абсалют-
най большасці рэалізуемай прадукцыі 
якасць адпавядае нормам дзяржаўных 

стандартаў. Але 15 пакупнікоў былі ёй 
незадаволены і звярталіся ў лабарато-
рыю са скаргамі. Вось толькі прадставіць 
чэкі аб набыцці тавараў спажыўцы не 
маглі і таму немагчыма  выставіць зыск 
да недабрасумленнага прадаўца. Між 
тым парушальнікам санітарных норм 
пагражае або папярэджанне або штраф 
да 20 базавых велічынь.

Л. Аляксандраў.

Сигнализация неисправна
Это знают местные воришки, когда 

грабят магазин 
Очередная кража с магазина Горо-

докского райпотребсоюза произошла 
21 ноября. 22 ноября в 10 часов в Горо-
докский РОВД обратилась заведующая 
магазином РайПО, 1968 года рождения, 
местная жительница, что в период с 15 
часов 40 минут 21 ноября до 7 часов 22 
ноября неустановленный преступник, 

взломав металлическую решётку и окон-
ную раму, проник в указанный магазин, 
расположенный в дер. Загузье, и совер-
шил кражу продуктов питания, спиртных 
напитков, сигарет, постельных принад-
лежностей и хозяйственных товаров на 
общую сумму 1 млн. 250 тыс. рублей. ОУР 
РОВД установлено, что преступление со-
вершили рабочий у ИП, ранее судимый 
за кражу, 1984 года рождения, местный 

житель, и неработающий, 1986 года рож-
дения, прож. гор. Витебск. ПР возбуждено 
уголовное дело по ст. 205 ч. 2 УК. Магазин 
оборудован автономной сигнализацией, 
которая находится в неисправном со-
стоянии, сторожем-надомником не охра-
няется

По материалам витебского УвД.

Праверка без 
папярэджання

Каля Гарадоцкага аўтавакзала знаходзіцца 
зграя  беспрытульных сабак, якая шукае ежу 
і палохае пасажыраў.

На працягу  тыдня пасажары аўтавакзала 
Гарадка «сябруюць» СА зграяй беспрытуль-
ных сабак. Каля вакзала бадзяецца каля 
6 здзічэлых сабак, якія пазбавіліся сваіх 
гаспадароў. Відавочна, што ўладамі не ладжа-
ны належны ўлік сабак у грамадзян і грамад-
зяне выкідваюць з дома  сваіх ахоўнікаў, калі 
жыццё стала цяжэйшым.

Зараз сабакі сканцэнтраваліся ля 
аўтавакзала, бо асобным пасажыры да-
юць ім кавалкі булак, хлеба. І не знарок 
прывабліваюць беспрытульнікаў да вакзала. 

Часам  сабакі ў пошуках ежы заскокваюць у 
памяшканне  аўтавакзала, пугаючы жанчын 
і дзетак. Сярод работнікаў аўтавакзала няма 
спецыялістаў па адлову сабак, ды і на ім пра-
цуюць адны жанчыны. 

 Гэтым мусіць займацца мясцовая ўлада, якая 
пакуль толькі абвясціла аб чарговым адстрэле 
бадзячых сабак.  Але самая небяспечная зграя 
сабак працягвае палохаць пасажыраў вакза-
ла.

Мусіць улады чакаюць, калі сабакі пакуса-
юць пасажыраў, каб было за што прымаць 
меры рэагавання

Л. Аляксандраў.

Прадаецца
Аднакомнатная кватэра па 

Пралетарскай д.25, тэрмінова.
Тэл. 5986690, 40253

Дом з гаспадарчымі 
пабудовамі, зручнасцямі,  ага-
родам 15 сотак Тэл. 7192886, 
47850

Кватэра ў 4-х кватэрным ца-
гляным доме, плошча – 48 кв.м. 
Тэл. 42570, 7152672, 2945356

Пшаніца Тэл. 43840, 8936857
Такарны станок Тэл. 8033-

6957443
Пральная машына “Малютка”, 

лядоўня “Мінск-5”. Тэл. 40334
4-х комнатная кватэра па Ба-

грамяна Тэл. 8029-2946932
Палас 3х3 м Бельгія, выдатны 

стан. Тэл. 42980, 8-029-2183207
Разнастайнае адзенне у до-

брым стане. Т. 5902716
“Опель Кадзет”, 1986 г., 1,3 

бензін, на запчасткі, рамонт 
рухавіка Т. +375296723842(Вэл), 
+375336969347 (МТС)

Мікрахвалёўка “Самсунг”, 
тумба пад тэлевізар. Танна. 
+375259335384

Дзіцячая сучасная каляска Тэл. 
7173496

Рознае
Здаецца 2-х комнатная кватэ-

ра ў цэнтры Т. 41037, 8135790
Меняю 4-х комнатную кватэ-

ру на 2-х  комнатную або пра-
дам Тэл. 2942949

Куплю дзіцячы стол, стул Тэл. 
8-029-5105736

12 лістапада ў Віцебску 24 чалавекі звярнуліся ў траўмапункт па дапамогу 
пасля нападаў сабакі ў самым цэнтры гораду. Як мінімум, дзесяць пацярпелых 
учора былі шпіталізаваныя.

беспрытульны сабака пакусаў гараджанаў

Мінакі сутыкнуліся са звар’яцелым 
сабакам на адрэзку ад Прывакзальнай 
плошчы да праспекту Фрунзэ, у тым ліку 
і на плошчы Свабоды. Сярод пакуса-
ных ёсць нават супрацоўнік міліцыі, які 
адмовіўся забіць сабаку з-за небяспекі 
страляніны ў самым цэнтры гораду. Яшчэ 
адзін пацярпелы быў пакусаны на ва-
чах у міліцэйскага патруля, але на свае 
патрабванні застрэліць відавочна ша-
лёнага сабаку, міліцыянты літаральна 
адказалі: “Сабака ведае, каго кусае”, на-
мякаючы на нібыта нецвярозасць пацяр-
пелага.

Па стане на раніцу 13 лістапада служа-
чыя МНС гэтак і не знайшлі “невялікага 
чорнага сабачку”, які напаў, як мінімум, на 
24 пешаходаў. Верагодная ж колькасць 
пацярпелых можа быць нашмат большай, 
бо лічба адлюстроўвае толькі тых, хто 
звярнуўся ў траўмапункт. Хтосьці, каго 
пёс мог літаральна пацягаць на калашы-

ну, ў медычныя ўстановы не звярталіся, 
хаця нават рэшткі слюны шалёнага сабакі 
на вопратцы нясуць у сабе вялікую небя-
спеку.

Як гэта часта здараецца ў падобных 
надзвычайных сітуацыях, найбольшае 
здзіўленне выклікаюць дзеянні гарадскіх 
ўладаў, а дакладней іх бяздзейснасць. З 
папярэджаннямі пра шалёнага сабаку 
альбо са зваротамі прабачэння да па-
цярпелых дагэтуль не набраўся смеласці 
выступіць аніводны прадстаўнік гарад-
ской адміністрацыі альбо медыцынскага 
кіраўніцтва гораду. І гэта зразумела: сён-
няшняя ўлада ў адрозненні ад сваіх калегаў 
з  дэмакратычных краінаў зусім не зале-
жыць ад народу, якому мусіць служыць 
верай і праўдай. Хаця на тле маўчання ў 
разгар грыпозна-пнеўманійнай эпідэміі 
падобныя паводзіны выглядаюць цалкам 
лагічнымі.

ян Сведка.

Як паведамляе прэс-служба прэзідэнта, 
падчас праверак выяўлены шэраг 
сур’ёзных недахопаў. У прыватнасці, стар-
шыня Віцебскага гарвыканкама Віктар 
Мікалайкін пачаў прыём грамадзянаў па 
асабістых пытаннях з паўтарачасовым 
спазненнем. У выніку ўтварылася чарга з 
10 чалавек. Інфармацыя аб змене графіку 
прыёму не была размешчаная.

На працоўным месцы не апынула-
ся начальніка аддзела па працы і сацы-
яльнай абароне Віцебскага гарвыкан-
каму Алены Капусцінай, якая таксама 
павінна была весці прыём грамадзянаў па 
асабістых пытаннях. «Ёсць выразна рэгла-
ментаваны парадак прыёму грамадзянаў 
па асабістых пытаннях, зацверджаны 
прэзідэнтам Беларусі, які неабходна 
няўхільна выконваць. Гэта святая справа 
для кожнага кіраўніка», - пракаментаваў 
сітуацыю кіраўнік Адміністрацыі 
прэзідэнта Ўладзімір Макей.

Акрамя таго, у гарвыканкаме не на-
ладжана электроннае ўзаемадзеянне з 
іншымі структурнымі падраздзяленнямі 
і арганізацыямі пры ажыццяўленні 
адміністрацыйных працэдур. Сайт гар-
выканкама ўтрымлівае неактуальную 
інфармацыю аб парадку ажыццяўлення 
адміністрацыйных працэдур гарвыканка-
мам і яго структурнымі падраздзяленнямі. 
Гарачая лінія Віцебскага гарвыканка-
ма працуе толькі адзін дзень у месяц, і 
пры гэтым ні адзін паказаны тэлефон не 
адказваў.

Вынікі праведзенай праверкі бу-
дуць дакладзеныя кіраўніку дзяржавы. 
Адміністрацыя прэзідэнта працягне прак-
тыку правядзення аналагічных раптоўных 
праверак па пытаннях дэбюракратызацыі 
дзяржаўнага апарату ў іншых рэгіёнах. 

Паводле прэс-службы кіраўніка 
дзяржавы.

На працягу некалькі гадоў запэцківаліся дзверы шматкватэрных дамоў 
Гарадка рэкламай фірмы “Нямецкія вокны”.

“нямецкія вокны” пачалі даваць рэкламу

На старонках “Гарадоцкага весніка” упер-
шыню з’явілася платная рэклама фірмы з 
Віцебска аб вокнах, лоджыях і балконах. Да 
гэтага часу амаль кожны квартал пад’езды 
дамоў Гарадка  запэцківаліся навязлівай рэ-
кламай фірмы “Нямецкія вокны”. Асобныя 
грамадзяне звярталіся ў РАУС са скаргамі на 
забруджванне пад’ездаў гэтай рэкламай, але 
міліцыя не знаходзіла магчымасці разабрацца 

з такім “рэкламадаўцам”. Хаця відавочна, што 
пры гэтым парушалася дзеючае заканадаўства 
аб размяшчэнні рэкламы. 

І вось зараз фірма пачала размяшчаць рэ-
кламу на старонках “Гарадоцкага весніка”. Ка-
рысць ад гэтага двайная: і грошы ідуць газеце 
за размяшчэнне рэкламы, і мусіць менш стане 
налепак на дзвярах дамоў у Гарадку.

Л. Аляксандраў.
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Беларусь — у 
еўропу! Хто за? 
Хто супраць? 

МІНСКУ ёСЦь шТо 
СТРАЧвАЦь У ЕЎРоПЕ

Рашэнне Рады Еўразвязу аказалася цалкам 
чаканым. 17 лістапада Брусель, з аднаго боку, 
прадоўжыў візавыя санкцыі супраць бела-
рускага начальства, з іншага — адразу ж іх 
прыпыніў на той самы тэрмін, да кастрычніка 
2010 года. Прапанавана скласці супольны пра-
межкавы плян вызначэння прыярытэтаў для 
рэформаў (чытай: хатняе заданне).

Карацей, новы выпрабавальны тэрмін. У 
гэты перыяд трапляюць мясцовыя выбары. 
Так што мікрадоза не самых харызматычных 
апазіцыянераў можа быць упырснутая ў асоб-
ныя перыферыйныя саветы (каторыя ў прын-
цыпе мала што вырашаюць).

Гэтыя выбары могуць прайсці па ад-
носна мяккім сцэнары, бо Лукашэнка 
зацікаўлены стварыць болей-меней спры-
яльны міжнародны фон перад прэзідэнцкай 
кампаніяй. А там ужо будзе не да кітайскіх 
цырымоній.

У дакуменце Рады ЕЗ выказана глыбо-
кае шкадаванне з тае нагоды, што Мінск 
не прадэманстраваў належнага прагрэсу 
ў выкананні пяці сакраментальных ўмоў. 
Беларускі афіцыйны бок зараз, пэўна, таксама 
выкажа шкадаванне, што Еўразвяз, маўляў, не 
знайшоў моцы цалкам адмовіцца ад старых 
падыходаў.

Пасля гэтага найгранага абмену 
шкадаваннямі (бо ілюзій у ніводнага з бакоў не 
было і няма) працэс пойдзе далей. Ні Еўропа, 
ні беларускае начальства не зацікаўлены пса-
ваць трэнд.

На Лукашэнку цісне, у прыватнасці, расійскі 
чыннік. Не выпадкова ў той самы дзень, 17 
лістапада, ён на адмысловай нарадзе выказаў 
даволі скептычнае стаўленне да перспектыў 
траістага мытнага звязу. Маўляў, Расія і Ка-
захстан з іх запасамі вуглевадароднай 
сыравіны будуць выступаць у гэтым хаўрусе 

кансалідавана, а вось інтарэсы беларускай 
эканомікі могуць пацярпець. У сваёй фірмавай 
манеры Лукашэнка павесіў адказнасць на 
ўрадоўцаў: маўляў, пагодзіцеся на нявыгадныя 
ўмовы — наракайце на сябе!

Паказальна, што ён завастрыў увагу на 
нявызначанасці двух пытанняў — ці будзе 
скасавана мыта на нафту і ці будзе адзінае 
цэнаўтварэнне на прыродны газ ды іншыя 
энергарэсурсы.

Вожыку зразумела: менавіта энергетычныя 
выгады вабяць беларускі бок у новым пра-
екце Крамля. А раптам выгарыць тое, што не 
пашэнціла атрымаць пад маркай саюзнай 
дзяржавы — газ па цэнах смаленскага пояса і 
ўсё такое… Масква ж, мякка кажучы, ісці насу-
страч не спяшаецца. Ну дык і можа атрымаць 
халодны душ.

Паводле Лукашэнкі, таксама «нельга забы-
ваць, што ў цяперашніх умовах удзел Беларусі 
ў мытным звязе набывае геапалітычны 
сэнс, прытым вельмі глыбокі». Сапраўды, 
адмыслоўцы ўжо зазначалі, што ўваход у гэты 
альянс пад патранажам Масквы можа адсек-
чы нашу краіну ад выгад «Усходняга партнёр-
ства», і найперш — ад стварэння зоны свабод-
нага гандлю з Еўразвязам.

Карацей, «Чапай думаць будзе». І яшчэ 
вялікае пытанне, ці адбудзецца ў вызнача-
ны тэрмін трыўмфальнае падпісанне папер 
мытнага звязу. Маскоўскім стратэгам рана 
паціраць рукі. Ва ўсякім разе, без добрай пра-
платы, без саступак Лукашэнку праект можа 
ляснуцца. Гэта раней здавалася: куды ён дзе-
нецца з падводнай лодкі!

У сённяшняй сітуацыі беларускаму началь-
ству ўжо ёсць што страчваць на еўрапейскім 
кірунку. І гэта ці не галоўны вынік года кволага 
«пацяплення».

Аляксандр Класкоўскі.

«Піпл у Беларусі яшчэ 
не зусім усведамляе 
гэту ісціну», — збіўся 
на англіцызм Алесь 
Лагвінец, перакладаю-
чы еўрадэпутата Яцка 
Пратасевіча. Той казаў, што 
не толькі наша краіна мае 
патрэбу ў Еўропе, але і на-
адварот, і важна, маўляў, 
каб гэта ўсвядоміў увесь ту-
тэйшы люд.

Агаворка перакладчы-
ка падалася сімвалічнай. 
Калі я шыбаваў ад метро на 
імпрэзу ў Палац культуры 
МАЗа, то бачыў: піпл Завод-
скага раёна лечыць галаву 
ля суседняга гастранома і, 
бадай, найменей дбае пра 
еўрапейскі вектар.

На форуме называліся 
аптымістычныя лічбы — 
хтосьці казаў пра траціну, 
а філосаф Уладзімір 
Мацкевіч — нават пра 43% 
еўрабеларусаў. Але сам жа 
агаварыўся: гэтыя 43% на-
самрэч не аб’яднаныя ней-
кай супольнай ідэяй. Ды і 
сацыёлагі падкрэсліваюць: 
у значнай долі рэспандэнтаў 
Еўропа асацыюецца най-
перш з багатымі вітрынамі, 
а не з дэмакратычным ла-
дам і правамі чалавека. 
Вось і атрымліваецца, што 
для многіх суайчыннікаў гэ-
тыя каштоўнасці сапраўды 
эфемерныя — так называе 
іх афіцыйны кіраўнік.

Уладам зручна, калі грама-
да атамізаваная, загрузлая ў 
клопатах пра асабістае вы-
жыванне. Кіроўная вярхоўка 
рэфрэнам дзяўбе, што хоча 
ладзіць гешэфты з Бруселем 
«без пасярэднікаў».

Паводле задумы 
ініцыятараў, Беларускі 
еўрапейскі форум мусіў 
стаць сігналам і ўладам, і 
Еўразвязу: вось мы, згур-
таваныя свядомыя грамад-
зяне, якія не хочуць быць 
назіральнікамі працэсу! Не 
радыкалы, каторым чым 
горай, тым лепей, але і не 
статысты.

Добра, што Бела-
русь улучылі ва «Усход-
няе партнёрства», аднак 
сапраўдная еўраінтэграцыя 
немагчымая без карэнных 
дэмакратычных змен уну-
тры краіны, прыспешыць 
якія мы і патрабуем ад свай-
го ўраду. Такая вось, калі 
сваімі словамі, сутнасць 
выніковай рэзалюцыі фору-
му, прынятай без асаблівых 
дыскусій.

Калі коратка, то 
арганізатары зладзілі 
дыхтоўнае палітычнае шоў. 
Усё прадумана, акурат-
на, стылёва. Відэазвароты 
ад статусных еўрапейскіх 
палітыкаў, абойма 
знакамітых ганаровых гас-
цей… Нават на ўзроўні 
атрыбутыкі, тэхнічнага за-
беспячэння — буклеты на 
добрай паперы, кампакт-
дыскі з матэрыяламі, 
відэаэкран і ўсё такое — па-
вявала не андэграундам, а 
гэтакай, ведаеце, сістэмнай 
рэспектабельнасцю.

Імпрэза нагадала мне ба-

чанае пры канцы верасня ў 
Берліне перадвыбарнае ме-
рапрыемства ХДС з Ангелай 
Меркель у галоўнай ролі. 
Тут, натуральна, адпавед-
ная роля была наканавана 
Аляксандру Мілінкевічу 
(так што хоць і націскалі 
вербальна на грамадзян-
скую супольнасць, палітыка 
усё адно вылазіла).

Партыя Меркель 
неўзабаве перамагла, і яна 
зноў стала канцлеркай. 
Лідэр Руху «За свабоду» 
на форуме ў Палацы куль-
туры МАЗа фактычна даў 
старт сваёй перадвыбарнай 
кампаніі. Агучыў некаторыя 
праграмныя тэзы. Зрабіў, як і 
належыць любому палітыку, 
каскад бадзёрых заяў. Трэба 
думаць, зрабіў уражанне на 
замежнікаў арганізацыяй і 
масавасцю імпрэзы.

Але што можна казаць 
пра шанцы Мілінкевіча, як і 
любой апазіцыйнай фігуры, 
у краіне, дзе палітычная 
сістэма строга заточа-
ная пад аднаго чалавека? 
Тут вам не Германія. Тут 
апазіцыя — для дэкарацыі.

Пры жорсткім 
аўтарытарным рэжыме 
электаральную сітуацыю 
можа пахіснуць ціск вуліцы. 
Але ў нас на сёння крызіс 
генеруе ў паспалітага люду 
не рэвалюцыйны дух, а на-
строй на самавыжыванне. 
Глуха як у танку.

З р э ш т ы , 
нядобразычліўцы экс-
адзінага апазіцыйнага кан-
дыдата акурат і дзяўбуць, 
што той апрыёры згодны 
быць спарынг-партнёрам 
самі-ведаеце-каго. «Пэўныя 
сайты вырашылі, што калі 
няма канфрантацыі, то няма 
і сэнсу ў такім форуме», — 
дыпламатычна абмаляваў 
калізію шведскі амбасадар 
Стэфан Эрыксан. Праўда, 
калі трохі пазней на тры-
буну выйшаў пасіянарны 
Севярынец, то тыя сайты 
адпачывалі. Бязбожнаму 
рэжыму папала па поўнай 
праграме.

Увогуле ж асаблівай 
інтрыгі, драматургіі на фо-
руме чакаць і не варта было. 
Вакол чаго ламаць дзіды? 
Адзінага (ва ўсякім разе 
фармальна) тут не выбіралі, 
а за еўрапейскі выбар — усе 
аднагалосна.

Хіба што Мікола Статкевіч, 
палітычны канкурэнт 
Мілінкевіча ў еўранішы, 
спрабаваў падчапіць 

арганізатараў: маўляў, до-
бра што падхапілі тэзы, 
вылучаныя шэсць гадоў 
таму нашай «Еўрапейскай 
кааліцыяй»! (Ягоны выступ, 
дарэчы, стаў сімптомам: апа-
феоз унутрыапазіцыйнага 
высвятлення стасункаў 
яшчэ наперадзе.)

Ну і калі прымаліся 
выніковыя дакументы, дык 
Зміцер Дашкевіч, лідэр «Ма-
ладога фронту», трохі дадаў 
у рэзалюцыю перцу: дамог-
ся, каб улучылі патраба-
ванне да ўладаў вызваліць 
палітвязняў.

Зразумела, аднак, што 
як ні адточвай фармулёўкі, 
яны застануцца слоўнымі 
экзэрсісамі, калі няма 
механізмаў увасаблення 
праграмы. Улада ж сказала 
выразна: абыдземся без 
пасярэднікаў!

Яцэк Пратасевіч, кіраўнік 
дэлегацыі Еўрапарламента 
па сувязях з Беларуссю, 
у размове з журналістамі 
сказаў, што тэстам для ту-
тэйшага кіраўніцтва стануць 
мясцовыя выбары. Ваш 
пакорлівы слуга нагадаў яму: 
летась перад парламенцкімі 
выбарамі Еўропа такса-
ма цвердзіла пра тэст, а ў 
выніку пракаўтнула «стэ-
рыльную» Палату. Ці не вы-
глядае, што сёння Еўразвяз 
стаў закладнікам сваёй 
мяккай лініі ў дачыненні да 
беларускіх уладаў?

З адказу вынікала, што 
еўрадэпутат не верыць 
ў цудоўную перакоўку 
Лукашэнкі («ён наўрад ці 
памяняе сваю палітычную 
філасофію»). Але Пратасевіч 
мяркуе, што патрэба ў 
заходніх грашах змусіць 
рэжым да пэўнай гнуткасці, 
саступак.

Астатняе для беларусаў 
сёння ўвасабляецца ў 
расплывістай фармулёўцы 
«акно магчымасцяў». 
Пра гэта дыскутуе кола 
пасіянараў, але ж піпл не 
надта зазіраецца ў тое акно. 
І калі ўлада кажа, што абыд-
зецца без пасярэднікаў, гэта 
азначае, што народ яна про-
ста не бярэ ў разлік.

Зрэшты, той самы Яцэк 
Пратасевіч, былы бунтар-
антыкамуніст, нагадаў: 
«Берлінскі мур таксама 
разбурылі звычайныя 
людзі».

Аляксандр Класкоўскі.

ПандеМИя Показала ГнИлоСть 
СИСтеМы здРавооХРаненИя

Медик утверждает, что еще 25 октября во 
время консилиума в реанимации 6-й клини-
ческой больницы Минска он заявил главно-
му пульмонологу Минздрава Беларуси, что 
они «имеют дело с атипичной пневмонией». 
Через две недели врач подал свои предло-
жения главному инфекционисту Минздрава. 
В ответ услышал, что уже давно все делается, 
и заболевание идет на спад.

«Второй месяц в республике полыхает 
пожар: пандемия гриппа захлестнула госу-
дарство, в очередной раз показав гнилость 
системы здравоохранения и нашу полную 
незащищенность»,  - говорится в письме 
врача-инфекциониста. Шавлов считает, что 
информация, которую предоставляет обще-
ственности Министерство здравоохранения, 
не соответствует действительности.

Как сообщил Шавлов в интервью Бела-
ПАН, он выступил с открытым письмом, по-

скольку считает необходимым проинформи-
ровать общественность о том, что случаев 
заболевания тяжело протекающей пневмо-
нией много в отдельных клиниках столицы. 
По его данным, вся информация о таких 
случаях аккумулируется в Минздраве, куда 
поступает каждый день. В настоящее время 
в медучреждениях есть лекарства для лече-
ния гриппа и пневмонии. Однако насколько 
велики запасы, и какова потребность в них, 
Шавлов сказать не смог.

Напомним, по официальным данным на 
23 ноября в Беларуси лабораторно под-
тверждены 179 случаев заболевания панде-
мическим гриппом A (H1N1). На 19 ноября 
вирус гриппа A (H1N1) был выявлен у 13 че-
ловек, умерших от пневмонии. О количестве 
случаев пневмонии и смертей от нее в эпи-
демический период Минздрав не сообщает.

в беларуси — эпидемия атипичной пневмонии. Такое мнение в открытом 
письме, направленном в СМИ беларуси, высказал ассистент кафедры инфек-
ционных болезней белорусской медицинской академии последипломного об-
разования Николай шавлов. 

С начала года пьяными за рулем задер-
жаны 123 милиционера и военнослужащих 
войск МВД. Только за последнюю неделю в 
Беларуси совершены три ДТП с гибелью лю-
дей, участниками которых стали сотрудники 
МВД, двое покончили жизнь самоубийством 
и 9 человек заключены под стражу за пре-
вышение служебных полномочий. Картина, 
мягко говоря, нелицеприятная. 

Чтобы изменить ситуацию, с 25 ноября 
руководство главного управления кадров 
МВД по указанию министра внутренних дел 
Анатолия Кулешова проводит совещания в 
регионах с должностными лицами, отвечаю-
щими за организацию кадрового обеспече-
ния и идеологическую работу в органах и 
подразделениях, сообщает газета «На стра-
же». 

Цель совещаний, которые, кстати, уже 

прошли в Гомеле, Могилеве и Витебске 
– укрепление законности и дисциплины, 
предупреждение и профилактика пьянства 
и суицидов. 

В результате руководству Могилевско-
го УВД и территориальных подразделений 
указано до 7 декабря провести встречи с 
представителями религиозных конфессий, 
направленные на профилактику суицидов, 
пропаганду истинных христианских ценно-
стей в правоохранительной службе. 

В Гомельской области до 7 декабря за-
местители начальников ОВД должны пооб-
щаться абсолютно с каждым милиционером, 
привлечь представителей общественности 
и священнослужителей для бесед в коллек-
тивах.

Аналогичная задача поставлена и в Витеб-
ском УВД.

ПРоБлеМы МИлИцИИ
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Выдаецца пры падтрымцы сяброў. 
Распаўсюджваецца бясплатна

Белорусско-российской ин-
теграции уже почти полтора 
десятка лет, но впервые пре-
зидент РФ пригласил большую 
группу журналистов из союзной 
страны на пресс-конференцию. 
Формально мероприятие по-
священо 10-летию подписания 
Договора о создании Союзного 
государства. Однако всем оче-
видно, что это лишь удобный по-
вод для пресс-конференции Д. 
Медведева. Ибо юбилей приня-
то праздновать торжественно, 
говорить о достижениях, делать 
комплименты партнеру, вещать 
о блестящих перспективах Со-
юзного государства. Здесь же 
все было наоборот.

О том, что это мероприятие 
стало инструментом давления 
Кремля на А. Лукашенко, гово-
рит состав журналистского кор-
пуса, приглашенного в резиден-
цию «Барвиха». Из 14 человек 6 
представляли государственные 
СМИ и 8 — негосударственные 
медиа. Всем известно, как враж-
дебно белорусские власти отно-
сятся к независимым средствам 
массовой информации. И то, что 
они преобладали на встрече с Д. 
Медведевым, факт очень знаме-
нательный.

Вообще отношение Кремля 
к независимому белорусскому 
обществу является очень чут-
ким барометром степени конф-
ликтогенности между Москвой 
и Минском. Как правило, крем-
левская команда его в упор не 
замечает. Российское посоль-
ство в Беларуси изо всех сил 
сторонится любых контактов с 
оппозицией, негосударствен-
ными организациями, аналити-
ческими центрами или СМИ. Но 
как только противоречия между 
Москвой и Минском обостряют-
ся, Кремль тут же обращается к 
ним. Вспомним, как сразу же по-
сле известного скандала с «муха-
ми и котлетами» в 2002 году гла-
ва прокрем-левского Совета по 
внешней и оборонной политике 
С. Караганов стал приглашать в 
Москву на семинары представи-
телей белорусской оппозиции. 
Более свежий пример. Этим ле-
том после «молочной войны», 
отказа А. Лукашенко подписать 
соглашение о КСОР ОДКБ в рос-
сийскую Госдуму были пригла-
шены несколько оппозицион-
ных лидеров Беларуси.

А. Лукашенко семь лет подряд 
встречается с журналистами из 
РФ, чтобы рассказать им «прав-
ду» об интеграции Беларуси и 
России. Не далее как 2 октября 
президент Беларуси провел 
пресс-конференцию для россий-
ских СМИ, где обвинил Москву 
во всех смертных грехах, а гла-
ву российского правительства 
В. Путина размазал по стене. На 
прошлой неделе А. Лукашенко 
высказал сомнение, стоит ли 
подписывать документы о соз-
дании Таможенного союза. И 
вот последовал «ответ Чембер-
лену», политический бумеранг. 

Как говорится, от нашего стола 
вашему столу.

Сама пресс-конференция для 
белорусских СМИ с преоблада-
нием журналистов независимых 
изданий стала главной и, пожа-
луй, единственной сенсацией. 
Ибо в ходе ответов Д. Медве-
дева никаких сенсационных за-
явлений не прозвучало. Кроме 
прессинга на официальный 
Минск, это было одновременно 
и послание белорусскому обще-
ству.

Президент России особо ак-
центировал внимание на том, 
что Беларусь — суверенное 
государство, на этот статус Мо-
сква не покушается и даже под-
черкнул название «Беларусь», в 
то время как российские СМИ 
называют нашу страну «Бело-
руссия». Одновременно Д. Мед-
ведев высоко оценил конструк-
цию «Союзное государство» и не 
собирается от него отказывать-
ся.

Судя по всему, президент РФ 
не видит противоречий между 
этими тезисами. На самом деле 
создан-ное 10 лет назад Со-
юзное государство рассматри-
валось обеими сторонами как 
промежуточный механизм, пе-
реходная форма к полному объ-
единению Беларуси и России. Д. 
Медведев как юрист прекрасно 
понимает, что суверенные госу-
дарства не могут входить в со-
став какого-то еще Союзного го-
сударства. Но, похоже, политик 
победил правоведа.

Д. Медведев обратил вни-
мание на то, что РФ оказывает 
Беларуси большую экономиче-
скую помощь. С 1991 г. Россия 
вложила в нашу страну около 
$50 млрд в виде инвестиций и 
преференций. Стоимость газа 
для Беларуси в следующем году 
будет на 30 — 40% ниже, чем «в 
сопоставимых странах». За два с 
половиной года Минск получил 
$3 млрд российских кредитов. 
Рассматривается вопрос о вы-
делении новых кредитных ре-
сурсов (возможно, речь идет о 
субсидировании строительства 
АЭС).

С другой стороны, отметил Д. 
Медведев, Россия не вмешива-
ется во внутренние дела союз-
ника, не собирается реализо-
вывать свои сценарии в ходе 
избирательной кампании в Бе-
ларуси. Этот месседж призван 
успокоить А. Лукашенко, пока-
зать ему, что Москва не готовит 
удар в спину. Поэтому, дескать, 
можешь не волноваться и не 
лезть в драку.

Но все эти экономические 
преференции не являются гу-
манитарной помощью. Взамен 
за такую щедрость Беларусь 
должна участвовать в боевых 
действиях КСОР ОДКБ в случае 
возникновения угрозы одной из 
стран договора о коллективной 
безопасности. Д. Медведев не-
двусмысленно подчеркнул, что 
международные договоры име-

ют приоритет перед националь-
ным законодательством.

Также президент РФ дал по-
нять, что Беларуси никуда не 
деться, придется заключать 
Таможенный союз с Россией и 
Казахстаном, принимать рос-
сийские таможенные тарифы на 
ввоз «иномарок».

Но самым интересным сюже-
том пресс-конференции стала 
попытка перевоспитания А. Лу-
кашенко. Д. Медведев отчитал 
своего белорусского визави как 
учитель ученика. «За последнее 
время со стороны наших бело-
русских партнеров и самого 
президента Беларуси было сде-
лано значительное число эмо-
циональных заявлений, которые 
зачастую выходили за рамки 
дипломатического протокола, 
а если говорить предельно от-
кровенно, носили весьма спец-
ифический характер по отноше-
нию к отдельным должностным 
лицам Российской Федерации. 
Я имею в виду и членов прави-
тельства, и председателя прави-
тельства нашей страны. Мне это 
не нравится, я считаю это недо-
пустимым». Д. Медведев обра-
тил внимание на то, что выпады 
против министров и премьера 
РФ означают недружественные 
жесты по отношению к прези-
денту России, ибо именно он их 
представлял для утверждения 
Госдуме.

Иначе говоря, российский 
президент публично выступил в 
защиту В. Путина. Это означает, 
что попытка А. Лукашенко вне-
сти раскол в правящий в России 
дуумвират, противопоставить 
«хорошего» главу государства 
«плохому» премьеру пока не 
увенчались успехом. И было 
принципиально важно, чтобы 
ответил белорусскому лидеру 
именно Д. Медведев. Если бы 
это сделал В. Путин, эффект был 
бы совершенно другой.

И еще один сюжет, призван-
ный разоблачить А. Лукашен-
ко. Президент РФ заявил, что 
ни официально, ни лично не 
просил Лукашенко и других 
должностных лиц признать не-
зависимость Абхазии и Южной 
Осетии. «Все разговоры об этом 
высосаны из пальца. Разговоры 
о том, что кто-то давит на Бела-
русь, носят провокационный 
характер и продиктованы же-
ланием выторговать для себя 
выгодные условия в ходе других 
международных контактов». Кто 
из президентов говорит правду, 
сказать сложно. Но тот факт, что 
один глава государства факти-
чески обвиняет второго во лжи, 
очень знаменателен и премного 
говорит о нравах, царящих в Со-
юзном государстве.

В любом случае, можно кон-
статировать, что Москва осваи-
вает новые формы политиче-
ской борьбы против «заклятого 
союзника». Политический буме-
ранг в умелых руках — острое 
политическое оружие.

$2 МлРд. в Год Селу – это Мало? 

белорусско-российской интеграции уже 
почти полтора десятка лет, но впервые 
президент РФ пригласил большую группу 
журналистов из союзной страны на пресс-
конференцию. Формально мероприятие 
посвящено 10-летию подписания Договора 
о создании Союзного государства. однако 
всем очевидно, что это лишь удобный по-
вод для пресс-конференции Д. Медведева. 

Ежегодно на сельское хозяйство Бе-
ларуси отдается около $2 миллиардов. 
Сегодня государственная поддержка 
составляет около $220 на гектар пашни. 
Согласно международным меркам, счи-
тается, что если такой поддержки $150 
на гектар — это уже очень здорово. 

О сельском хозяйстве Беларуси «Евро-
радио» беседовало с экспертом в аграр-
ной отрасли Анатолием Гуляевым

- Давайте поговорим о сельском хозяй-
стве Беларуси. Какие сегодня основные 
проблемы в нашем сельском хозяйстве? 
Какое оно вообще, и многое ли изме-
нилось с советских времен? Может, оно 
осталось таким же, как было тогда?

Гуляев: В Советском Союзе белорус-
ское сельское хозяйство всегда было 
одним из лучших. Лучше были разве что 
страны Балтии - Литва, Латвия, но не на-
много. В те времена Беларусь потребляла 
около 12 миллионов тонн зерна, из них 8 
выращивала сама, а 4 миллиона получа-
ла за мясо от Украины, Казахстана и т.д. 

Беларусь тогда так и называли - фабри-
ка мяса. Правда, сами белорусы в те вре-
мена мяса не видели, разве что только в 
Минске и крупных центрах. Вся остальная 
страна потребляла прошлогоднее сало. 
И когда кто-то попадал в крупный город, 
всегда старался привезти с собой мясо. 
В те времена был даже такой анекдот - 
длинная, зеленая и колбасой пахнет, что 
это такое? А это электричка из Минска в 
Брест, или из Минска в Гродно…

Сейчас сельское хозяйство Беларуси 
находится в состоянии определенной 
стабилизации, ведь туда вкладываются 
большие деньги. Откуда эти деньги бе-
рутся - известно. Это те самые деньги, 
которые Беларусь получает за дешевую 
российскую нефть. Из этих денег около 
двух миллиардов ежегодно отдается на 
сельское хозяйство - это очень много. И 
министр сельского хозяйства ежеднев-
но ломает голову, куда подевать около 5 
миллионов долларов каждый день, что-
бы так их распределить.

Но как же эти два миллиарда в год ис-
пользуются - это большая проблема. По-
тому что белорусское сельское хозяйство 
не реформировано, оно, по сути, оста-
лось таким, каким и было. Советским. Се-
годня предприятия сельского хозяйства 
называются СПК (сельскохозяйственный 
производственный кооператив), но от 
кооператива там ничего нет. Как управ-
ляли раньше колхозами из района, так и 
управляют сейчас СПК.

- Получается, что денег на сельское хо-
зяйство расходуется много, но зарплаты 
в деревнях маленькие…

- Да, все равно тяжело платить зарпла-
ту людям. Здесь получается такая уди-
вительная вещь - якобы и денег много 
и техники хватает, но приходит осень, 
крестьяне собирают урожай, продают то, 
что они сделали за год, рассчитываются 
по кредитам. И остаются без денег…

- У нас сельское хозяйство в ноль рабо-
тает или в минус? Или в плюс?

- Белорусское сельское хозяйство 
- убыточное, хотя на последнем сове-
щании у министра сельского хозяйства 
было названо всего 10 или 20 убыточных 
хозяйств, а все остальные - якобы при-
быльные. Но они прибыльные только за 
счет тех денег, которые даются с нефти. 
А если считать по итогам собственной 
хозяйственной деятельности, почти все 
сельские хозяйства Беларуси - убыточ-
ные.

Из более чем 1500 хозяйств, может 
только 40 или 50 - прибыльные. По сути, 
в каждой области есть 5-7, в некоторых 
- десяток базовых хозяйств, на которые 
все работают. Это тоже советская мане-
ра.

- Крупные хозяйства - как колхозы 
в советские времена, могут ли они се-
годня быть эффективными в условиях 
Беларуси? Или все же только за ферме-
рами будущее?

- Будущее за фермерскими хозяй-
ствами - это такой тезис, который тре-
бует уточнения. В 1992-м году в Литве 
все колхозы были ликвидированы, там 
у них возникло около 12 тысяч фер-
мерских хозяйств с разными участками 

земли, но сегодня происходит процесс 
укрупнения. В этом году в Литве есть 
сельские хозяйства, скажем, в 10 тысяч 
гектаров - это два средних белорусских 
колхоза, которые были в советские вре-
мена. Есть и больше, есть такой извест-
ный фермер Карбовских, у него с сыном 
где-то 20 тысяч гектаров - это 4 колхоза. 
Процесс укрупнения идет.

- Значит, сегодня такая ставка на круп-
ные колхозы может быть оправдана?

- Ставка на крупные хозяйства может 
быть сегодня оправдана, но на другой 
основе. Знаете, мы сейчас зададим себе 
вопрос - как используются 2 миллиарда 
долларов, которые расходуются ежегод-
но на поддержку сельского хозяйства? А 
используются они плохо, ведь это не соб-
ственность. Ведь все пороки советской 
системы остались. А в Литве или других 
западных странах, если у человека есть 
крупное хозяйство (и пять, и семь, и де-
сять тысяч гектаров), то это все его соб-
ственность.

У нас основной порок советской систе-
мы, так называемая «общественная соб-
ственность» на средства производства 
- осталась.

Между прочим, я бы хотел добавить, 
что сегодня государственная поддержка 
составляет по Беларуси около 220 долла-
ров на гектар пастбища - это очень много. 
По международным меркам считается, 
что если такой поддержки 150 долларов 
на гектар - это очень здорово.

В то же самое время давайте посмо-
трим, что зарабатывают те люди, на со-
держание которых расходуются такие 
огромные деньги? Перед нашим с вами 
разговором я позвонил в Шкловский 
район, такая деревня есть Добрейка, там 
сейчас не в сезон механизаторы, которые 
делают определенные работы, получают 
в лучшем случае 150-200 тысяч рублей. 
Сельский житель получает и пенсию ма-
ленькую.

- Но, с другой стороны, может и сто-
ит делать ставку на сельское хозяйство, 
ведь теперь продукты питания - это глав-
ное, что можно продать?

- Разумеется. Особенно в Беларуси, 
ведь если Беларусь хочет быть полно-
стью самостоятельной, то лезть на меж-
дународный рынок со своей продукцией 
промышленности - совсем невозможно. 
Ну, нечего нам продавать. И даже то, чем 
мы гордимся, например, трактор «Бела-
рус», он по сравнению с «Джон Диром» 
даже рядом не стоял.

Мы не так давно были в Швеции, я 
спрашивал у шведских фермеров, знают 
ли они такой трактор как МТЗ, они долго 
вспоминали, и, наконец, вспомнили, что 
у какого-то там соседа есть такой трак-
тор, но пахать землю на нем они не хотят, 
потому что он слабый. У того человека 
есть лес, и на этом тракторе они из леса 
тягают всякий хворост.

- А система, которая у нас сегодня су-
ществует, когда колхозы закрепляются 
за разными министерствами - это эффек-
тивно? Понятно, что если это Министер-
ство финансов или какой-то банк, то он 
может финансировать, кредит дать… А 
чем могут помочь Министерства культу-
ры или образования, например?

- На определенном этапе это свое по-
лезное дело сделало. Но с другой сто-
роны, получается такая ситуация, как 
с ребенком, который только что начал 
ходить и его все время держат под руки 
и не дают стать самостоятельно на свои 
ноги… И тогда получается, что этот ребе-
нок никогда и не станет жить самостоя-
тельно. Мне кажется, что это не тот путь, 
работать надо самостоятельно.

воСПИтанИе 
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